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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil Szervezetek, 
Városmarketing Bizottságának 2023. május 23. (kedd) napján 14 óra 30 perckor Szekszárd 
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának Házasságkötő termében megtartott rendkívüli, 
nyilvános üléséről. 
 
Jelen vannak:     

     Csötönyi László elnök; 
Illés Tamás elnökhelyettes; 
Murvai Árpád tag; 
Faragó Zsolt tag; 
Szabó Gergő bizottsági tag; 

 
Tanácskozási joggal megjelentek: 

dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető; 
Majnay Gábor osztályvezető; 
Losonczyné Csuprik Erika közművelődési referens; 
Kovács Klaudia adminisztrátor 

Meghívottak: 
Bacher Erika; 
Fiáth Szilvia Andrea;  
Dr. Gesztesi Enikő;  
Ódor János igazgató; 
Berlinger Attila ügyvezető igazgató; 

 
Az elnök megállapítja, hogy az 5 tagú bizottságból 5 tag jelen van, a bizottság 
határozatképes. A nyilvános ülést 14 óra 30 perckor megnyitja. Az elnök köszönti a 
jelenlévőket. 
 
Csötönyi László elnök: Barátsággal is tisztelettel köszöntök mindenkit Szekszárd Megyei Jogú 
Város Közgyűlésének Kultúra Civil Szervezetek Városmarketing Bizottsága 2023. május 23-ai, 
keddi rendkívüli ülésén. Szintén tisztelettel köszöntöm a Polgármesteri Hivatal munkatársait, 
és köszöntöm barátsággal a meghívott vendégeket, illetve azokat, akiket beszámolóra kértünk 
fel. A legnagyobb örömömre, hogyha végignézek, akkor azt látom, hogy minden bizottsági tag 
itt van. Megállapítom, hogy az 5 fős bizottságból 5 tag jelen van, tehát határozatképesek 
vagyunk. Árpád te jelentkezel hozzászólásra. 
 

Murva Árpád bizottsági tag: Elnök úr, nekem ügyrendi javaslatom lenne. Egyre-másra 
érkeznek meg a pótanyagok a Közgyűlésre. Újabb napirendi pontok a közelgő közgyűléshez, 
ezek között van egy olyan, ami ismétlő jellegű. Az Alsóváros kérelme az Országzászló kapcsán. 
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Tisztelettel kérném, hogy a bizottságunk a Közgyűlés napján 8 óra 30 perckor üljön össze és 
tárgyalja meg az állásfoglalását ezzel kapcsolatban. Köszönöm szépen!  
 
Csötönyi László elnök: Köszönöm szépen Árpád, az észrevételt. Szeretném megkérdezni 
Mónitól, hogy ennek van-e akadálya? 

 
dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető: Nincs. A bizottság ülését az elnök hívja össze, ha 
érkezik a hivatalhoz jelzés, akkor a kolléganőm elkészíti a meghívótervezetet, egyeztet Veled, 
és kiküldjük. 
 
Szabó Gergő bizottsági tag: Sajnos én akkor nem tartózkodom Szekszárdon. 
 

Csötönyi László elnök: Gergő majd megbeszéljük, megpróbálom képviselni azon a rendkívüli 
bizottsági ülésen a véleményed. Megkaptátok és látjátok a napirendi pontokat, a nyílt és zárt 
ülésen tárgyalandó napirendi pontokat. Amennyiben ezekkel kapcsolatban van valamilyen 
kérdésetek, kérlek benneteket jelezzétek. Berlinger Attila ügyvezető igazgató úr megérkezett 
és jelezte, hogy a Pünkösdi Fesztivál kapcsán, amelyik ugye hétvégén kerül megrendezésre, 
javában folynak már előkészületi munkálatok, ezért szeretne előbb elmenni. Arra kérlek 
benneteket, hogyha beleegyeznek a jelenlévő meghívott vendégek is, akkor Attilával zárt ülés 
keretén belül tárgyaljuk meg a 11. napirendi pontot. Utána kezdjük a többi beszámolóval. 
Hogyha ez elfogadható számotokra. Mivel a többi vendég itt van, akkor az lenne a 
legegyszerűbb vagy leggyorsabb, ha Attilát meghallgatjuk, utána mivel látom, hogy Enikő 
illetve János is itt van, akkor velük tudjuk folytatni. Rendben van? Jó, akkor legyen így. Kérlek 
benneteket, ha megfelel, szavazzátok meg, köszönöm szépen. 
 

Az elnök szavazásra teszi fel a napirendre vonatkozó javaslatát a sorrendváltoztatásra 
vonatkozó javaslattal együtt, amelyet a bizottság 5 igen szavazattal, egyhangúlag 
elfogadott és a következő napirendet állapította meg: 

 

NAPIREND 
ZÁRT ÜLÉS: 
 
1. napirendi pont: 

Javaslat a Szekszárdi Közművelődési Nonprofit Kft.  2022. évi mérlegbeszámolójának, 
valamint a 2023. évi első negyedévi pénzügyi beszámolójának elfogadására- Közgyűlési 
előterjesztés véleményezése 
(102 számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Berlinger Attila ügyvezető igazgató 

Előadó: Berlinger Attila ügyvezető igazgató 

 
NYILVÁNOS ÜLÉS: 
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2. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló „A jövő vendéglátóipari szakembereiért” Alapítvány működéséről és 
terveinek bemutatásáról  
(27. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

Meghívott: Nagy Imre elnök 

 
3. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló a Szent Erzsébet Caritas Alapítvány működéséről és terveinek 
bemutatásáról  
(28. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

Meghívott: Kálóczi Andrea elnök 

 
4. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló a Szeretet Iskolája Egyesület működéséről és terveinek bemutatásáról  
(29. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

Meghívott: Szegedi Domonkos elnök 

 

5. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló a Tolna Megyei Egyed Antal Honismereti Egyesület működéséről és 
terveinek bemutatásáról  
(32. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

Meghívott: Dr. Gesztesi Enikő elnök 

 
6. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló a Tolna Megyei Állat és Természetvédő Alapítvány működéséről és ter-
veinek bemutatásáról  
(31. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

Meghívott: Fiáth Szilvia Andrea elnök 
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7. napirendi pont: 

Javaslat a Wosinsky Mór Megyei Múzeum teljesítményértékelésének és 2023. évi 
munkatervének elfogadására- Közgyűlési előterjesztés véleményezése 

(89. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 

Előadó: Ódor János igazgató 
 

8. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló a Tolna Megyei Tudományos Ismeretterjesztő Egyesület működéséről 
és terveinek bemutatásáról  
(30. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

Meghívott: Frey István elnök 
 

9. napirendi pont: 

Javaslat Szily Lajos támogatási kérelmének elbírálására  
(24. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

 

10. napirendi pont: 

Javaslat a „Pad” Irodalmi, Kulturális és Művészeti Egyesület támogatási kérelmének elbírá-
lására  
(25. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

 
11. napirendi pont: 

Javaslat a Tolna Megyei Illyés Gyula Könyvtár részére megítélt támogatási összeg felhaszná-
lási és elszámolási határidejének ismételt módosítására  
(26. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

 
ZÁRT ÜLÉS: 
 
12. napirendi pont: 

Javaslat városi díjak, elismerések adományozására- Közgyűlési előterjesztés véleményezése 
(97 számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 

Előadó: dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető 
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13. napirendi pont: 

A Szekszárdi „Fősővárosi” Kör „Szekszárd” név használatának engedélyezésére irányuló 
kérelme 
(33. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Majnayné Sajben Anna igazgatóságvezető 

Előadó: Steinerné dr. Berenkei Zsuzsanna osztályvezető 

 

 
A bizottság 14 óra 35 perctől 14 óra 50 percig zárt ülést tartott, majd 14 óra 50 perctől 

nyilvános ülésen folytatja munkáját az elfogadott napirend szerint.  

 
2. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló „A jövő vendéglátóipari szakembereiért” Alapítvány működéséről és 
terveinek bemutatásáról  
(27. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

Meghívott: Nagy Imre elnök 

 
Csötönyi László elnök: Szakmai beszámolót hallgathatunk meg a jövő vendéglátóipari 
szakembereiért Alapítvány működéséről és terveinek bemutatásáról. Erika barátsággal és 
szeretettel köszöntelek téged. Kérlek, néhány szóban, néhány gondolat erejéig mutasd be a 
beszámolót. 
 
Bacher Erika: Köszönöm szépen a szót. Írásban beadtuk a beszámolónkat, elnök úr 
összeállította, hogy mindenkinek ismerős legyen. Nagy Imre az alapítvány elnöke. Az elnök 
most jelenleg nem tudott eljönni és most én képviselem, mint a kuratórium tagja, illetve mint 
az intézmény igazgatója. Az elmúlt évről van szó, akkor mi a Tempus Közalapítvány részéről 
zártunk le egy pályázatot, ami sikeres volt. Egy hosszú távú mobilitás volt, a tanulók és oktatók 
mobilitása és ezt az alapítvány koordinálta alapvetően, nem az iskola. Az alapítvány úgymond 
dicsősége az, hogy ezen mi részt vettünk és sikerrel lezártuk. Ennek a zárása kapcsán érkezett 
még összeg a számlánkra, és akkor ezt tudtuk még fákra elkölteni az előzetesen megírt 
megbízási szerződésekkel. Mi nyertünk még pályázatot Szekszárd Megyei Jogú Város civil 
keretéből, illetve kaptunk egy további összeget a Kultúra Civil Szervezetek Városmarketing 
Bizottságtól. Rendeztünk egy országos versenyt, a 6. Snítta Sámuel országos csapatversenyt, 
és arra egy extra külön költséget kaptunk. Ezt az összeget szervezésre és lebonyolításra 
használtuk, illetve a verseny során a versenyzők támogatására, magára a verseny alapanyagra, 
illetve az 1%-kal rendelkeztek még szülők, ismerősök és abból lett még bevételünk. A vércsepp 
a Vérellátásért Alapítvány diák véradóverseny pályázaton is nyertünk. Ami az Alapítványnak 
az alapító okiratában is célként szerepel, az iskolai tárgyi és személyi feltételek támogatása, 



 

SZEKSZÁRD MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  

KÖZGYŰLÉSÉNEK 

KULTÚRA, CIVIL SZERVEZETEK, VÁROSMARKETING BIZOTTSÁGA 

 

6 
 

illetve kiemelt célunk, hogy versenyeken, illetve különböző kulturális rendezvényeken segítsük 
a tanulóinkat. 
 
Csötönyi László elnök: Bizottsági tagokhoz fordulok, van-e kérdésetek esetleg a jövő 
vendéglátóipari szakemberéért Alapítvány munkájával vagy szakmai beszámolójával 
kapcsolatban?   
 
Murvai Árpád bizottsági tag: Azt szeretném megkérdezni, hogy a jelenlegi humánerőforrást 
áttekintve az iskolának vártál-e olyan együttműködésre lehetőséget, amely a város turisztikai 
életének valamilyen szintű javítása, felemelése, tanácsadása, ellátása lenne, nem most, 
hanem távlatokban, 1-3 év vonatkozásában. 
 
Bacher Erika: Ezért vettem részt az elmúlt héten is ezen a civil fórumon, hiszen az iskola egyik 
nagy feladatának tartjuk azt, hogy a város életében szervesen részt vegyen. Ez nem azt jelenti, 
hogy csak a város által kiírt pályázatokon vegyünk részt, hanem szervesen hozzá is tegyünk a 
város életéhez. Igyekszünk részt venni minden olyan rendezvényen, ami a város turizmusával, 
vendéglátásával kapcsolatos, ezt már bebizonyítottuk a bikavér barangolón is, ahol részt 
vettünk. Egy kis frissítés alakul ki most a vezetőségben is és a tantestületben is, ebből a 
szempontból számos olyan szakmai kollegánk van, aki szívügyének érzi, hogy részt vegyünk a 
város rendezvényein, illetve olyan eseményeken, ami vonzza a turizmust, úgyhogy igen, célunk 
köszönöm szépen, és szeretnénk részt venni a város rendezvényein. 
 
Csötönyi László elnök: Van-e kérdés, hozzászólás a beszámolóval kapcsolatban? Ha nincs, 
akkor szavazzunk az elfogadásról. 
 
 Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 5 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil szervezetek, 
Városmarketing Bizottságának 

32/2023. (V.23.) határozata 
„A jövő vendéglátóipari szakembereiért” Alapítvány működéséről és terveiről szóló 

szakmai beszámolójáról  
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil szervezetek, 
Városmarketing Bizottsága  
 

1. jóváhagyja „A jövő vendéglátóipari szakembereiért” Alapítvány szakmai beszámolóját; 
 
Határidő:  2023. május 23. 
Felelős:  Csötönyi László elnök 
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2. megköszöni az alapítvány eddig végzett munkáját és a jövőre vonatkozó tervek 
megvalósításához sok sikert kíván; 
 
Határidő:  2023. május 23. 
Felelős:  Csötönyi László elnök 
 

3. felhívja az alapítvány figyelmét, hogy a jövőben is éljenek a mindenkori hazai és uniós 
szakmai és működési pályázati lehetőségekkel. 
  
Határidő:  2023. május 23. 
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 

3. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló a Szent Erzsébet Caritas Alapítvány működéséről és terveinek 
bemutatásáról  
(28. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

Meghívott: Kálóczi Andrea elnök 

 
Csötönyi László elnök: Kálóczi Andrea jelezte, hogy nem tud részt venni ezen a 
megbeszélésen, így majd egy következő alkalommal tudunk akkor biztosítani neki helyet és 
lehetőséget. 
 

A bizottság tagjai 5 igen szavazattal, egyhangúlag tudomásul vették a beszámoló 

elhalasztását. 

 

4. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló a Szeretet Iskolája Egyesület működéséről és terveinek bemutatásáról  
(29. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

Meghívott: Szegedi Domonkos elnök 

 
 Csötönyi László elnök: Az egyesület elnöke szintén jelezte, hogy nem megfelelő számára ez 
az időpont. Nem tud delegálni maga helyett senkit, aki az egyesület működéséről tudna 
beszámolni. Kérte, hogy biztosítsunk számukra is egy következő alkalmat és lehetőséget a 
beszámoló megtartására. 
 
A bizottság tagjai 5 igen szavazattal, egyhangúlag tudomásul vették a beszámoló 

elhalasztását. 
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5. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló a Tolna Megyei Egyed Antal Honismereti Egyesület működéséről és 
terveinek bemutatásáról  
(32. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

Meghívott: Dr. Gesztesi Enikő elnök 

 
Csötönyi László elnök: Köszöntöm Dr. Gesztesi Enikő tanárnőt. Kérnélek, hogy néhány 
gondolatot te is osszál meg velünk az Egyesülettel kapcsolatban. 
 
Dr. Gesztesi Enikő elnök: Szeretettel köszöntelek benneteket. Azt gondolom, én átküldtem a 
beszámolómat, igen sok oldalban, tehát Erika kérte és én ezt meg is tettem, a pénzügyi és 
szakmai beszámolót is, egy rövidebbet és egy hosszabbat is. Tehát csak azt a pár dolgot, ha 
gondoljátok, akkor kiemelem, amit az egyesület csinál folyamatosan. 125 fős egyesületről van 
szó és azt tudom mondani, hogy egyre bővül hál istennek az egyesület. Sokan haltak meg az 
elmúlt egy év alatt, de mégis tudunk fiatalítani és ezt nagyon fontosnak tartjuk. Az elmúlt 
évben a 30 éves évfordulónkat tartottuk és itt köszönöm meg azt a támogatást, amit a várostól 
is és a megyétől is kaptunk. A feladataink között megtartjuk minden nagy programunkat, tehát 
nagyon fontos, hogy a megyei találkozóinkat meg tudjuk tartani. A honismeret napját, amit 
szintén iskolákhoz kötünk, tehát ez is azt gondolom, hogy nagyon fontos, felhasználjuk a 
közgyűléseinket, mindenféle programunkat arra, hogy fiatal kollégákat beszámoltassunk, 
tehát elmondják, hogy mit kutatnak, hogyan kutatnak, megemlékezésekre tartunk, 
sírgondozásokat végzünk. Honismeret népismeret konferenciákat próbálunk tartani és hát ez 
nem egy városi szervezet csak, hanem ugye Tolna megyei, Bonyhád, Dombóvár, Tamási, 
Hőgyész, Kölesd, Tengelic, Medina, őket, az ő munkájukat próbáljuk átfogni. Nagyon 
fontosnak tartom, ha már itt ül a János, hogy nagyon jó kapcsolatot sikerült kiépíteni az összes 
intézménnyel, minden nagyobb intézménynek a vezetői beléptek az egyesületbe, konkrétan 
tagként segítenek minket, ez is nagyon fontos, és tavaly együttműködési megállapodást 
kötöttünk az egyetemmel PTE KPVK karával, és folyamatos a kapcsolat, előadásokat tartunk. 
Most éppen Erdélyből fog érkezni jövő héten egy előadónk. Azt gondolom, hogy próbálunk 
itthon lenni, otthon lenni. Viszont szeretnék javasolni vagy kérni. 
 
Csötönyi László elnök: Természetesen. 
 
Dr. Gesztesi Enikő elnök: Ha lehet egy javaslatot tenni, hogy most van lehetőségünk arra a 
bizonyos vetélkedőre, ami itt volt a városban. Nagyon fontosnak tartanánk és a vezetőség 
kérte, hogy erről beszéljek, hogy mi nagyon-nagyon jobb kezet nyújtanánk egy ilyen 
kezdeményezésnek. Rossz volt az, ami volt, olyan értelemben rossz, hogy rossz időpontban 
volt az az augusztus 29., a város napja. Nagyon fontosnak tartanánk, hogy a gyerekeket a 
városhoz szoktassuk és ismét, tehát hogyha ebben tudnak tudtok segíteni, akkor mi ezért 
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nagyon hálásak vagyunk. Még egyszer köszönjük szépen a városnak a folyamatos támogatását. 
 

Csötönyi László elnök: Köszönjük szépen a beszámolót és az építő jellegű kritikákat is. Bárkinek 
kérdése lenne még? Ha nincs, akkor a beszámoló elfogadásáról szavaznánk. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 5 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil szervezetek, 
Városmarketing Bizottságának 

33/2023. (V.23.) határozata 

a Tolna Megyei Egyed Antal Honismereti Egyesület működéséről és terveiről szóló szakmai 
beszámolójáról  

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil szervezetek, Város-
marketing Bizottsága  
 

1. jóváhagyja a Tolna Megyei Egyed Antal Honismereti Egyesület szakmai beszámolóját; 
 
Határidő:  2023. május 23. 
Felelős:  Csötönyi László elnök 
 

2. megköszöni az egyesület eddig végzett munkáját és a jövőre vonatkozó tervek megva-
lósításához sok sikert kíván; 
 
Határidő:  2023. május 23. 
Felelős:  Csötönyi László elnök 
 

3. felhívja az egyesület figyelmét, hogy a jövőben is éljenek a mindenkori hazai és uniós 
szakmai és működési pályázati lehetőségekkel. 
  
Határidő:  2023. május 23. 
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 
6. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló a Tolna Megyei Állat és Természetvédő Alapítvány működéséről és ter-
veinek bemutatásáról  
(31. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

Meghívott: Fiáth Szilvia Andrea elnök 
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Csötönyi László elnök: Fiáth Szilvia téged is barátsággal és tisztelettel köszöntünk, kérlek pár 
mondatban foglald össze a beszámolót. 
 
Fiáth Szilvia elnök: Köszönöm szépen a meghívást, szeretettel köszöntök mindenkit! Én egy 
részletes beszámolót küldtem el a tavalyi évünkről, amit elolvashattak. Nem tudom, hogy 
szükséges-e a tavalyi évünket külön részleteznem, hogy mi az, amiket megvalósítottunk, 
inkább a terveinkről beszélnék, hogy mi az, amit próbálunk megvalósítani. Igazából sajnos 
most azt a világot éljük, hogy egyelőre a fennmaradásért kell küzdenünk. Nagyon sok 
menhelyről hallottuk, hogy azt tervezik, hogy bezár, mert egyszerűen nem tudják 
megfinanszírozni a kétszeresére emelkedett kutyaeledel árakat, a 150%-kal emelkedett 
állatorvosi költségeket, és az üzemanyagköltségeket, a minimálbér költséget, egyebet. A Tolna 
Megyei Természetvédő Alapítvány abban nagyon szerencsés, hogy a tavalyi év folyamán 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatával és Polgármesteri Hivatalával sikerült kötni 
egy megállapodást, miszerint az alapítványunk látja el az ebrendészeti feladatok egy részét. 
Legalábbis a Szekszárd közigazgatási területén lévő kutyáknak az ellátását, ugyanis a 
kormányrendelet szerint már tavaly január 1-je óta az önkormányzat, illetve a jegyző feladata 
a város területén található kóbor állatok elhelyezése. Ami itt a súlyos dolog leginkább az 
önkormányzat számára, hogy 45 napig meg kell ezt tenni. Hosszas egyeztetések után, 
köszönöm Bomba Gábor segítségét ebben, hogy létrehozta ezt a megállapodást. Sikerült ezt a 
megállapodást létrehozni. Ennek értelmében az önkormányzat havi összeggel támogatja az 
alapítványt, ezért cserébe ugye a város területén található összes ebet nekünk be kell, vagyis 
nem nekünk kellene mindet begyűjteni, de hát nagyjából most jelenleg ez a helyzet. A kutyákat 
elhelyezzük, karanténba rakjuk, elvégezzük az állatorvosi megfigyelést, oltásokat, chipet 
kapnak. Ezzel kapcsolatban már volt egy fél évünk, elszámoltam a hivatal felé is, ezt önöknek 
is csatoltam. Tehát az, hogy nem szűnünk meg, az köszönhető annak, hogy az önkormányzat 
úgy gondolta, hogy a támogatás keretében velünk végezteti el a feladatát. A másik dolog pedig 
az, hogy nagyon kevés pályázat van, ami az állatvédelmi szervezetekre vonatkozik. Mi mindig 
minden pályázaton részt veszünk, amin csak lehetséges, és ahogy azt a beszámolókban is 
jeleztem, hogy különböző pályázatok voltak, ahol nyertünk támogatást. Többek között a 
Kultúra, Civil Szervezetek Városmarketing Bizottságtól is kaptunk 500.000 forintot. Nagyon 
szépen köszönjük, és el is számoltunk vele és újabb pályázatot is adtunk be, mert nyilván 
minden lehetőséget meg kell ragadnunk. Emellett ugye a Nemzetközi Együttműködési Alapon, 
ahol ritkán lehet pénzt nyerni, azért ott is nyertünk támogatást, 2021. év végén 456.000 Ft-ot.  
Ezzel január 31-ig elszámoltunk. 2022-es évben nyertünk. Ez támogatás alapú finanszírozás, 
tehát a magánszemélyek által beérkezett támogatások alapján a Nemzetközi Együttműködési 
Alap kvóta szerint biztosít összeget. Ez az a pályázat, amin általában nyerni lehet, itt a 
maximális összeg 750.000 forint, ezt az összeget megnyertük, és szintén állatgyógyászati 
termékekre fordítottuk, mert abból hihetetlen költségünk van, gyakorlatilag éves szinten 
7.000.000-8.000.000 forint. Amit ugyan helyi vállalkozásnál, a Tolnagro kft-nél költünk el és 
kiemelném azt, hogy 30-40%-os kedvezményt adnak nekünk ahhoz, hogy rajtuk keresztül 
működjön ez a vásárlás. Akkor ezekkel a pályázatokkal mind elszámoltunk, tehát ez már az idei 
évhez tartozik. A Miniszterelnöki Hivataltól és az Agrár Minisztériumtól pályáztunk. Akkor 



 

SZEKSZÁRD MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  

KÖZGYŰLÉSÉNEK 

KULTÚRA, CIVIL SZERVEZETEK, VÁROSMARKETING BIZOTTSÁGA 

 

11 
 

500.000.000 forintot szétosztottak állatvédő szervezetek között. Nagyjából úgy jött ki a dolog, 
hogy szinte majdnem minden szervezetre, nagyobb szervezetre 4.000.000-5.000.000 forintot 
tudtak adni. Mi akkor, tavaly decemberben kaptuk meg a 4.000.000 forint támogatást. A 
következő felosztásban. 2.000.000 forintra pályáztunk a kutyamenhely, illetve az ebrendészeti 
telep gondozásában lévő állatoknak az ivartalanítására, mert ez is egy óriási költség. Azon felül 
kellett pályázni építkezésre vagy felújításra is, erre majd megint szintén visszatérünk a 
telephely miatt. Mi kisállatoknak, tehát nagyon pici kölyök kutyáknak ketreceket szerettünk 
volna megvalósítani, ami a napokban el is készült, erre kaptunk 1.000.000 forintot, hogy 5 
darab olyan saválló, fertőtleníthető, lábonálló ketrecet készíttessünk, amiben ezek a nagyon 
pici kutyák, akik még szinte nem esznek, vagy nem esznek vagy macskák például tegnap is be 
kellett hoznunk a központból egyet, elhelyezhetők és biztonsággal lehet őket gondozni. A 
pályázatnak ez az egyik része és van egy nagyon érdekes része, amire a bizottság figyelmét 
szeretném felhívni, tovább gondolásra szeretném javasolni, ugyanis pályáztunk a 
mélyszegénységben élő szekszárdi emberek nőstény kutyáinak ivartalanítására 1.000.000 
forintot és mondhatom, hogy az időmnek nagy részét most ez tölti ki, mert nyilván tudjuk, 
hogy miről beszélünk. Folyamatosan járjuk a problémás területeket, hetente legalább egy 
napot az önkénteseimmel a Patak utca és a Búzavirág utca környékén.  Ott mindenki azt 
gondolja, hogy nem ezé meg nem azé, amikor az ember szeretné elvinni vagy ivartalanítani, 
akkor egyből megvan a gazdája, azonnal közli, hogy ő nem adja semmi áron a kutyáját. 
Mindenesetre nagyon sokat dolgoztunk ezen, mert ugye ezek az emberek nem tudják 
eljuttatni állatorvoshoz az állataikat, egyrészt nagyon nagy erőfeszítéseket jelent meggyőzni 
őket arról, hogy ez egy nagyon fontos dolog, hogy a kutyájuk be legyen oltva, hogy a 
kutyájuknak legyen mikrocsipje, hogy a kutyájuk ivartalanítva legyen, vagy ne legyen 
folyamatosan tele a város kölyökkutyákkal. Eddig 10 családot tudtunk meggyőzni arról, hogy 
az állataikat ivartalanítjuk. A programban az ivartalanítás mellé jár az is, hogy az állat a 
program alapján kap mikrochipet és kap veszettség oltást is és próbálunk tovább menni, hogy 
ezek az emberek, akik sajnos azt sem tudják, hogy mihez kell az ivartalanítás, a továbbiakban 
fogadják ezeket és most, hogy látják azt, hogy a szomszéd is meg a szembe szomszéd is kapott 
oltási könyvet, nem lesz több kiskutya, talán előre lépünk egy kicsit. 20-25 kutyára van 
lehetőségünk, hogy ezt megoldjuk. Érdemes lenne az önkormányzatnak ezen elgondolkodni, 
hogy egy alapot létrehozunk, hogy a továbbiakban is a mélyszegénységben élő szekszárdi 
emberek nőstény kutyáinak, macskáinak az ivartalanítását valamilyen szinten kellene 
támogatni. Az idei évben is természetesen fogunk erre pályázni és maximálisan 
együttműködünk ebben a projektben, ugyanis ebben a projektben nemcsak az 1.000.000 
forint van, mint amit mi pályáztunk, hanem benne van az a sok kiutazás, kimenetel és amellett 
a kutyákat ugye mielőtt elvittük volna műtétre, akkor ingyenesen vittünk nekik féreghajtót, 
bolhairtót, hogy már úgy kerüljenek az állatorvos. Akkor az állatokat mi szállítottuk az 
állatorvoshoz, az állatokat mi szállítottuk vissza, az állatokból mi szedtük ki a varratokat és 
miután ugye ez mind lezajlott, akkor a kutyáknak megvolt a chipje, azok ugye az állatorvos 
által regisztrálva lettek. Megkapták a veszettség oltást is, még hónapokkal későbbre is kaptak 
bolhairtót, kullancsirtót. Kezdik lassan felfogni azt, hogy ez egyfajta adomány, aminek más 
ember nagyon örülne, de mi célzottan ezeken a helyeken voltunk pontosan azért, mert tudjuk, 
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hogy ott nagyon nagy problémák vannak. Ennek a pályázatnak a megvalósítása folyamatban 
van. Az elszámolás július 30.  lesz. Én biztos vagyok benne, hogy eljutunk a 25 kutyáig, de nem 
szerettük volna ezt meghirdetni, mert nyilván tudunk sok olyan emberről, akinek alacsony a 
jövedelme és azonnal jelentkezett volna, mert másképp gondolkodik. Mi szerettük volna 
ezeken a problémás helyeken valahogy egy picit felszámolni a problémákat, azt gondolom, 
hogy ezt továbbra is folytatnunk kellene, mert vannak, akiket meg lehet győzni és vannak, 
akikhez majd kell a hatóság és ehhez nekem már szintén megvannak az adataim, hogy ezek a 
panaszok, amik ott a Búzavirág utca környékén vannak, azok valamilyen szinten rendeződésre 
kerüljenek. Ez nekünk egy nagyon-nagyon kemény, nagyon erős projektünk az idén. A saját 
kutyáinkat ugye nagyon egyszerűen állatorvoshoz visszük, tehát ez egy egyszerű dolog. 
Egészen más kimenni terepre és ott ezeket a dolgokat rendezni. Ez a pályázat is megvalósul. 
Ugye azt mondtam, hogy az önkormányzati pályázattal az első félévben elszámoltunk. A 
következő évnek az elszámolása majd márciusban lesz. A tavalyi év adatait felolvassam? Hány 
kutya volt, mennyit fogadtak örökbe? Mennyit fogtunk az idén? A tavalyi 2. félévben, amivel 
elszámoltam az önkormányzat felé, ott olyan 60 körüli volt a kutyák száma vagy 50 
valamennyi, amennyit befogadtunk. 2. félévben május 22-éig január 1-jétől bekerült 82 kutya, 
ami ugye már nagyon sok és még nincsen június. Számíthatunk arra, hogy 180 -200 körül lesz 
a bekerülő állatok száma. Mi is más helyzetben vagyunk, mert amikor simán 
kutyamenhelyként működtünk, akkor azt mondtuk, hogy ezen a kutyán tudunk segíteni, ezen 
nem, mert nincs helyünk. Most ilyen nincs. A szekszárdi utcáról bekerülő kutya az hozzánk 
kerül és amennyiben van módunk és lehetőségünk visszaadjuk a tulajdonosnak. Chipes vagy 
nem chipes, de mindenki más nálunk marad. Nem nagyon tudunk válogatni úgy, mint más 
magán menhelyek, hogy azt mondjuk, hogy most akkor ezt a kutyát megmentjük, mert van 
érdeklődő, azt meg nem, mert nincs rá érdeklődő. Nem, itt most mindenki hozzánk került, 82 
kutya került be. Összesen 6 kutyát tudtunk visszaadni, akit be fogtunk, de volt chipje és elő 
tudtuk keríteni a gazdáját, ez a május 22-éig való történés, illetve annyi, hogy az idén eddig 41 
kutyát tudtunk örökbe adni, ami gyakorlatilag ugye fele pont a bekerülő kutyák létszámának. 
Ezért folyamatosan teltházzal működik a telep és azt kell mondjam, hogy nem csak nálunk, 
hanem egész Magyarországon is nagyon rosszul mennek a dolgok ilyen szempontból. Amit 
már említettem, hogy a költségek megnőttek. Pandémia óta nagyon lecsökkent az 
örökbeadások száma és ez országos szinten is látható. Próbálunk ez ellen küzdeni 
hirdetésekkel. Mindenhol próbáljuk hirdetni, posztolni az állatainkat, minden szombaton nyílt 
napot tartunk, ami előírás is, és ezt be is tartjuk. Rengetegen jönnek hozzánk iskolások és 
különböző rendezvényeket is csinálunk iskolásoknak, nevelési célzattal, hogy mi kimegyünk az 
iskolákba és ők eljönnek hozzánk a felelős állattartással kapcsolatban beszélgetni, gyakorlati 
dolgokkal foglalkozni, kutyát sétáltatni. Mi mindenképpen azon vagyunk, hogy a kutyáinkat 
örökbe adjuk. Elmondhatjuk azt, hogy a nagyobb testű és nem annyira fiatal állatokat bizony 
nem könnyű örökbe adni és nyilván, mint ebrendészeti telep után következik a kutyamenhely 
élet, akkor ugye marad ott a kutya. Ha nem fogadják örökbe, akkor nekünk gondoskodni kell 
róla, mert mi arra esküdtünk föl, hogy nem fogjuk őket megölni és nem fogjuk őket 
meggyilkolni, úgyhogy mindig egy picit így kardélen táncolva próbáljuk megtartani az 
egyensúlyt. Nyilván sokan nem szimpatizálnak velünk amiatt, mert kimondjuk azt, hogy 
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nincsen helyünk, tele vagyunk és nem tudunk vidéki településekkel szerződést kötni és nem 
áll módunkban vidéki településeket kiszolgálni. Én azt gondolom, hogy mind a hely és az erőnk, 
az ennyire futja. Örülünk egyébként is, amikor létrehoztuk ezt az alapítványt, arra esküdtünk 
fel, hogy Szekszárdon ne kerüljön kutya elaltatásra, ne öljék meg a kutyákat. Hozzunk létre egy 
szervezetet, amiben megmenthetjük a szekszárdi kutyákat, ehhez most is tartjuk magunkat. 
Az adományozási kedv is rettentően lecsökkent. Jóval kevesebb adományt, pénzadományt, 
eledelt kapunk. Ennélfogva kb. így február hónaptól havi 300.000-400.000 forintot kellett 
költenünk kifejezetten nem jó minőségű kutyatápok, kutyaeledelek vásárlására. Emiatt van 
gyűjtésünk, több helyen is, meg tudom most említeni a május 12-13-14-én tartott 
gyűjtésünket a szekszárdi Interspar áruházban, ahol gyakorlatilag 3 tonna adományt tudtunk 
összegyűjteni. 12 ember folyamatosan foglalkoztatva volt. Próbáltuk a vásárlókat mind 
személyesen megkeresni, rábeszélni.  Nagyon nagy lehetőség volt számunkra ez a gyűjtés, 
mert ez a 3 tonna adomány úgy nézett ki, hogy körülbelül 1900 kilogramm kutyatáp és 
körülbelül 1000 darab kutya konzerv és egyéb dolgok jöttek össze. Az 1900 kilogramm 
kutyatáp, ha mindennap kutyatáppal etetnénk és mellé nem főznénk egyebeket, akkor az 
mondjuk egy hónapig tart. Reményeink szerint azért másfél-két hónapig kihúzzuk ezzel az 
eledellel, amit gyűjtöttünk az áruházban. Nem tudunk sajnos minden héten, minden 
hónapban ilyen gyűjtéseket szervezni, mert az emberek is ugye azt fogják mondani, hogy 
bocsánat, de most adtam. Mi ezt a projektet választottuk, hogy egy évben kétszer gyűjtünk, 
tehát most májusban volt a gyűjtésünk és novemberben újból lesz gyűjtésünk az áruházban. 
Szeretném kiemelni, hogy olyan erős marketing és önkéntes munkát végeztünk, hogy 
országosan az összes nem 50-60 szervezet között a legmagasabb mennyiségeket értük el 
tavaly is és az idén is. A többi 60 szervezetnek a gyűjtési eredménye meg sem közelítette a mi 
eredményeinket, úgyhogy ezért erre is büszkék lehetünk. Arra is büszkék vagyunk, hogy 
bármikor van egyéb ilyen szavazásban gyűjtés, ott is az embereket nagyon jól össze tudjuk 
fogni és nagyon sokat segítenek, akár, ha szavazni kell pénznyeremény miatt. Tárgygyűjtésbe 
önkénteseink is vannak. Próbálunk újabb önkénteseket szerezni, mert óriási munka, amit 
nekünk el kell végezni. 3 fizetett dolgozónk van. Én jómagam közmunkás vagyok, mert 
egyelőre még nem láttuk azt a biztonságot, hogy én is minimálbérért dolgozhassak az 
Alapítványnál. Emellett csak nekem van jogosítványom. Most is éppen azért kérek elnézést, 
mert a bíróságról jöttem. A lényeg, hogy próbáljuk tartani a frontot. Egy következő pont van, 
amit szintén az önkormányzatnak megtárgyalásra javasoljuk, ugyanis a gyepmester, Sebestyén 
Zoltán az idei évben nyugdíjba megy. Nincs, aki ellátná ezt a tevékenységet. Mi az 
önkormányzattal kötött megállapodásban azt rögzítettük, hogy mi a bekerülő állatokról 
maximálisan gondoskodunk, amennyire erőnkből telik és besegítünk az állatok befogásában. 
Úgy működik, hogy igazából minden állatért nekünk kell menni és minden állatot nekünk kell 
befogni, ez viszont már nem fér bele egyszerűen. 3 ember, aki gondozza a kutyákat is és én az 
egyedüli ember, akinek jogosítványom van. A város költségvetésében, hogy ha már nem lesz 
gyepmester, akkor ott van a gyepmesternek a foglalkoztatása, tehát mindenképpen erre 
valamiféle megoldást kellene találni, mert mi már többfelé nem tudunk szakadni. Többet nem 
tudok dolgozni ennél, és a kollegáim sem nagyon. 2 kollegám heti 6 napot, valamikor 7 napot 
dolgozik.  Én általában a héten minden nap dolgozok és nagyon ritkán fordul elő, hogy van egy 
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szabadnapon, illetve 5 éve nem voltam szabadságon. Kérném a segítséget itt gyepmester 
ügyben, hogy egy picit előre tudjunk lépni. A Gazdasági Bizottságnak is fogok tenni egy ilyen 
javaslatot, hogy kérjük segítsenek, ebben előre jussunk. Nagyon fontos dolog van, amiről már 
nagyon régóta beszélgetünk.  A szekszárdi kutyamenhely az ipari park területén helyezkedik 
el. Pillanatnyilag, őszintén szólva, nekünk is nagyon kellemetlen már ez a hely, mert nagyon 
pici, ugyanis amikor elkezdték építeni az épületeket, volt ott nekünk 3 nagy barakk épületünk 
és ott el tudtuk helyezni az építő anyagjainkat, raklapokat, edényeket. Nekünk ezeket ki kellett 
pakolni, és be kellett hordani a menhely területére, és ott nincs több raktár. Jelen pillanatban 
szerény körülmények között vagyunk. Ez nagyon rosszul hangzik, de sajnos azok az anyagok, 
amiket nem tudunk kidobni, mert a kutyának szüksége van tálra, a raklapokból az 
építkezéshez, ha éppen olyan idő van, a deszkákra, egyszerűen nem tudjuk hova tenni. 
Számunkra is üdvözítő dolog lenne, hogyha elköltöztetnénk egy elfogadható helyre. Igazából 
17 éve van arról szó, hogy nekünk el kell költözni erről a helyről. Sajnos a 17 év alatt nagy 
előrelépés nem történt. Számomra nagyon szomorú volt, hogy nagyon drága autókkal, nagyon 
szépen felöltözve kijöttek oda képviselők és közölték, hogy márpedig nektek innen el kell 
költözni. Rendben van, hogy ha a feltételek, amit az ÁNTSZ is előír, megvannak. Mi a 5 év alatt 
felépítettünk ott 130 kennelt, nagyon zsúfoltak vagyunk, de ugyanezt kell biztosítani egy másik 
helynek is. Megkaptam a kritikát pont az Interspar gyűjtésen egy képviselőtől, hogy ők az évek 
alatt annyi mindent javasoltak, de soha nem fogadtam el. Ez nem így van, most is tartom ahhoz 
magam, hogy talán én vagyok az, aki a legtöbbet keresgélt az ügyben, hogy hova tudnánk 
költözni. Jelenleg is felvettem a kapcsolatot az egyik képviselővel, megkerestem, hogy tudna-
e segíteni. A kórház Palánki gazdaságának van egy területe, ami állami tulajdon, hogy ezzel 
esetleg tudunk-e valamit kezdeni, mert nyilván én is tisztában vagyok azzal, hogy az 
önkormányzatnak sincs mondjuk 200.000.000-300.000.000 forintja, ahogy a menhelynek 
sincs. Nekünk mondjuk valami csoda folytán marad 2.000.000-3.000.000 forint, amit félre 
tudunk tenni, abból nem fogunk tudni új helyet létrehozni. Folyamatban van egy keresés, hogy 
ebből a kórházi Palánki gazdaságból tudunk-e valamit csinálni, de akkor is, hogyha ott ugye 
ezek az állattartó épületek nem dőlnek össze, akkor ott is újabb keneleket kell építeni. 
Korábban javasolták a gyepmesteri telepet. A gyepmesteri teleppel kapcsolatban én azt 
mondtam el, hogy nagyon közel van az M6-os autópálya és nem az a probléma, mert a mi 
kutyáink nem szoktak kiszökni, nem az a probléma. Nagyon sok ember úgy gondolja, hogy 
akkor nem kérek segítséget, hanem kidobom a menhely előtt a kutyát, és hogy ha egy kutya 
bekerül az M6-os autópályára, akkor ott halálos balesetek lehetnek. Jeleztem is, hogy nézzük 
meg a lehetőségeket, lehet-e ott építkezni, hát valójában ott van 2 kennel, meg van épület, de 
körülötte egy óriási hatalmas nagy szemétdomb. Szó szerint, tehát a rekultivált szeméttelep 
ott van 4 emelet magasságban, arra ugye nem lehet építkezni. Minden megoldásnak örülünk, 
én csak azt sajnálom, hogy mindazok, akik ezt hangoztatják, hogy nekünk költözni kell, nem 
nagyon léptek előre a 17 év alatt. Nagyon sokszor építhettünk volna menhelyet akár állattartó 
telephelyből. 10 évvel ezelőtt sokkal olcsóbban meg tudtuk volna ezt valósítani és abban 
kérem a segítségét a bizottságnak, hogy próbáljunk ebben előre lépni, mert ez ugye már nem 
csak nekünk érdekünk, tehát nyilván az ipari park, önkormányzat is szeretné azt, hogyha mi 
egy másik helyre költöznénk. Ennek az a feltétele, hogy legyen egy nagyon komoly összefogása 
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az önkormányzatnak a vállalkozókkal, hogy együtt valamilyen helyet létrehozni. A kutyákat 
nem lehet csak úgy elköltözteti, hogy hát akkor kérem szépen, itt van egy hely a város szélén, 
van rajta egy épület, és akkor menjünk kétszáz kutyával.  Ugyanazokat a kenel számokat 
biztosítani kell, amik jelen pillanatban is vannak. Tervünk az, hogy életbe maradunk, csak azért 
is, és csak azért is csináljuk a munkánkat. Elvégezzük és rendben tartjuk. Nem szeretnénk 
semmiféle bezárásról beszélni, mi csináljuk a dolgunkat és ellátjuk a feladatunkat az 
önkormányzat helyett is és magunk helyett. 
 

Faragó Zsolt 15 óra 35 perckor elhagyta az üléstermet. Jelen van 4 fő bizottsági tag, a bizottság 

határozatképes. 

 
Csötönyi László elnök: Köszönöm szépen, hogy ezekre a dolgokra felhívtad a figyelmet. A 
bizottság nevében, mint annak vezetője tudok nyilatkozni, és hálás szívvel megköszönni azt az 
állhatatos munkát, kitartást és azt az elképesztő feladatvállalást, amelyet tettettek. Nemcsak 
az előző esztendőben, de azóta is, illetve azt megelőzően. Azt gondolom, hogyha valamiféle 
kampányt kell indítani, akkor indítsunk, tegyük meg, de jó lenne és ezt majd elmondom, akkor 
a holnap utáni közgyűlésen is mindenki előtt, hogy igyekezzünk megmozdítani minden követ, 
hogy esetleg tudjunk valamit tenni. Köszönöm szépen. Hogyha van valakinek kérdése akkor 
arra kérlek benneteket, hogy jelezzétek. Ha nincs, akkor a beszámoló elfogadásáról 
szavaznánk. 
 

Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil szervezetek, 
Városmarketing Bizottságának 

34/2023. (V.23.) határozata 

a Tolna Megyei Állat és Természetvédő Alapítvány működéséről és terveiről szóló szakmai 
beszámolójáról  

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil szervezetek, 
Városmarketing Bizottsága  
 

1. jóváhagyja a Tolna Megyei Állat és Természetvédő Alapítvány szakmai beszámolóját; 
 
Határidő:  2023. május 23. 
Felelős:  Csötönyi László elnök 
 

2. megköszöni az alapítvány eddig végzett munkáját és a jövőre vonatkozó tervek meg-
valósításához sok sikert kíván; 
 
Határidő:  2023. május 23. 
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Felelős:  Csötönyi László elnök 
 

3. felhívja az alapítvány figyelmét, hogy a jövőben is éljenek a mindenkori hazai és uniós 
szakmai és működési pályázati lehetőségekkel. 
  
Határidő:  2023. május 23. 
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 
7. napirendi pont: 

Javaslat a Wosinsky Mór Megyei Múzeum teljesítményértékelésének és 2023. évi munka-
tervének elfogadására- Közgyűlési előterjesztés véleményezése 

(89. számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Ács Rezső polgármester 

Előadó: Ódor János igazgató 

 
Csötönyi László elnök: Tisztelettel köszöntöm a Wosinsky Mór Múzeum vezetőjét, Ódor János 
Gábort. Szeretnénk majd javaslatot kérni, illetve kérni benneteket, hogy ezt közvetítsük a 
holnaputáni közgyűlés előtt. Igazgató úr, tiéd a szó. 
 
Ódor János Gábor igazgató: A munkatervről nem szeretnék hosszasan beszélni.  A tavalyi évi 
jelentésünket legfeljebb elmondani tudom, hogy miért olyan, amilyen. A mi szakmai irányító 
szervezetünk a Kulturális és Innovációs Minisztérium, online kell feltöltsük az adatbázisukba. 
Ez annak a leképezése, annak a kinyomtatott formának, az a céljuk, hogy összehasonlíthatóvá 
tegyen hasonló feladatkörű vármegyei hatókörű városi múzeumokat. Egyébként a könyvtárnál 
is dettó ugyanígy van. Az, hogy miért pont május végén kerül erre sor, az meg a határidők 
miatt alakult ki. Már évek óta nagyjából így van, ahogy az is, hogy pont Erikával beszéltük, hogy 
a Minisztérium nem szokott mostanában erre sem mellette, sem ellene választ adni. 
Szeretném megköszönni a közgyűlésnek is, illetve a bizottságnak is azt a sok támogatást, amit 
kapott a múzeum, város intézményként anyagi és erkölcsi értelemben. Ezt mindenképpen el 
szerettem volna mondani. Az elmúlt időszakban az egyik legnagyobb kihívást számunkra az 
energetikai válságból adódó bezárás, annak a menedzselése, illetve annak a továbbvitele 
jelentette. Azt gondoltam, hogy ezt egy nagyon picit talán bővebben ecsetelném. Pont azért, 
mert nem vagyunk biztosak, hogy esetleg következő esztendőbe megint hasonló helyzet állna 
elő. Az energiaár drágulása a tavalyi évhez képest nagyon magas volt, mint ami tavaly 
esztendőben volt. Múzeum 40%-kal csökkentette az energia költségét, tehát az 
energiafogyasztását mindenféle tekintetben. Bizonyára Képviselő Hölgyek, Urak is kaptak 
ezzel kapcsolatban a városházától mindenféle kimutatást. Szerintem tőlünk az egyik legtöbb, 
legnagyobb százalékú fogyasztás csökkentést írtak elő, amit aztán végül meg tudtunk oldani. 
Tavaly decemberben történt ugye a bezárás és én ezzel kapcsolatban azt szeretném kérni, 
hogy ha hasonló dolog előkerül, akkor egy nagyon picit nagyobb rálátással próbáljuk 
megközelíteni, körbejárni ezt az adott problémát. Itt néhány dolgot kiemelve, volt egy 
előkészített terv, miszerint a múzeum főépületébe behúzódva 18 fokon tudtunk volna 
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működni, ehhez képest ugye az a döntés született, hogy 15 fokra. Műtárgyvédelmi 
szempontból 15 fokra lett redukálva minden kiállítóhelyen a hőmérséklet. Nem lett 
kiszámolva, hogy ez mennyi költségcsökkenést jelent. Havi 300.000 Ft-tal lett több a 
megtakarítás. Ellenben jött egy olyan döntés, hogy akkor menjünk át a művelődési házba, 
annak a bérleti díja ennek a többszöröse lett volna, mint amit itt meg tudtunk takarítani. Az 
embereket el kellett küldeni home-officeba, ami a covid tapasztalatok miatt azért sikeresnek 
mondható, már amennyibe ez siker, hogy tudtunk munkát adni az embereknek. Sajnos nem 
azt csinálták, amit alapvetően lehetett és kellett volna, hanem egyszerűen ugye túlélés volt itt 
a legfontosabb, hogy megtartsuk azt a munkaerőt, ami már sok éve, több évtizede erősíti a 
múzeumot. 45-en vagyunk. Tavalyi esztendőben, év végén visszakaptuk a takarításnak a jogát 
az önálló takarításról. Erről döntés született közgyűlésen. Nem töltöttük be a státuszokat, 
hiszen bezárásra kerültünk, amikor be akartuk volna tölteni, akkor szembesültünk vele, hogy 
a költségvetési rendeletben zárolták ezeket a be nem töltött álláshelyeket. Nagyon szépen 
kérem, ha erre mód van, akkor ezt a zárolást legalább a takarítók esetébe oldjuk fel, mert most 
trükközéssel tudjuk megoldani a takarítást. 8 ingatlant kezelünk, ez nyilvánvalóan nem egy 
könnyű helyzet és hosszú távon nem fenntartható. A könyvtár is hasonló cipőben van. Pont az 
energetikai dolgokkal kapcsolatban nincs rálátásom, hogy milyen pályázati lehetőség van. 
Leginkább semmilyen az épületeknek a megújításával kapcsolatban, de minél később kerül 
ezekre sor, annál több pénzbe fog kerülni. Nincsenek jó állapotban az épületeink, főként a 
múzeumnak a főépülete, ami most a zöldváros projekt keretében előjött. Most nyáron, 
elméletileg június vége, július elején elkezdődik ez a beruházás. Kaptam erről értesítést a 
városházától, miszerint szeptember végére, október elejére lezárul, ez a közterületeket vonja 
magában. Múzeum körül lesz burkolatcsere és ez nyilvánvalóan egy minőségi javulást 
eredményez, de önmagában az, hogy van egy 70-es években kialakított távfűtési rendszer, ami 
nem szakaszolható, ez egy nagy probléma. A múzeumnak saját költségvetésünkből nincs 
mozgástere, hogy saját költségből meg tudjuk oldani. Nyílászárók cseréjére és egyebekről nem 
is beszélve. Szeretném így jelezni, mert talán ez így ilyen formában sem a munkatervben, sem 
a beszámolóban nem hangzott el. Az újra nyitás április 18-ával valósult meg. Próbáltuk a 
programjainkat, amik elmaradtak, most a nyári időszakban bepótolni. Azért is volt szomorú 
tavaly esztendőbe a bezárás mindenki számára. A két coviddal telt évet követően 
látogatószámból majdnem utolértük még a covid előtti időszakot. Volt egy úgymond fejlődő 
periódus, legalábbis így tűnt a számok alapján. Most nyilvánvalóan megint egyfajta újra 
tervezést jelent, újraépítést kell, hogy folytassunk ebben az ügyben és ebből a szempontból 
sem igazából ideális, hogyha bármelyik kulturális intézmény is bezár, akkor ugye nem tudja 
végezni az alapfeladatait. Programjaink közül csak egyetlen egyet szeretnék, illetve kettőt. 
Múzeumok Éjszakája most június 24-én lesz, és próbáljuk természetesen megmozgatni 
Szekszárd, illetve a környéknek a lakosságát, azt reméljük, minél többen eljönnek. Ennek azért 
nagy hagyománya van. A vándorkiállítás, ami egy országos 7 helyszínt megmutatkozó Vidéki 
Múzeumok kincseit bemutató vándorkiállítás, szeptember 20-án lesz a Múzeum 
főépületében. Ennek apropóján nyert a múzeum egy 10 milliós pályázatot. Ennek keretében 
tudtunk 2 termet felújítani energetikailag, energetikai villamosságilag. Az is egy nagyon 
szörnyű állapotban van, alumínium vezetékek vannak a 60-as, 70-es évekből. Azóta annyi 



 

SZEKSZÁRD MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  

KÖZGYŰLÉSÉNEK 

KULTÚRA, CIVIL SZERVEZETEK, VÁROSMARKETING BIZOTTSÁGA 

 

18 
 

fogyasztó került az épületbe, hogy igazából volt olyan szakértő, aki jelezte, hogy nem is biztos, 
hogy ezt így lehetne. Sajnos ilyen körülmények között, de próbálunk a tudásunkhoz mérten a 
lehető legjobban végezni a munkánkat, nagyon bízunk ebben a Magyar Géniusz 
vándorkiállításnak a sikerében, mert ilyen azért ritkán szokott előfordulni, hogy Szekszárdra 
országosan számon tartott műtárgyak érkeznek, egy kiállítás keretében. További kérdésre 
természetesen válaszolok. 
 
Csötönyi László elnök: Köszönjük szépen a beszámolót és csatlakoznék a véleményedhez, amit 
eléggé szofisztikáltan megfogalmaztál. Szerintem a közgyűlésben is én vagyok az, aki állandó 
jelleggel ostorozza a maga mellett és vele szembe ülőket, hogy a fiskális szemlélet az egy 
dolog, de azt gondolom, hogy sokkal többrétűbb és több rétegből álló ez a dolog.  Ezekre is 
érdemes mindenféleképpen odafigyelni. Bízom benne, hogy a jövőben talán nagyobb 
figyelmet kapnak ezek a szempontok is. Köszönöm szépen. Hogyha van valakinek kérdése 
akkor arra kérlek benneteket, hogy jelezzétek. Ha nincs kérdésetek, akkor a még mindig 
megyei elnevezésű múzeum beszámolójának elfogadásáról szavaznánk. 
 

Illés Tamás elnökhelyettes: Leveleztünk igazgatóságvezető asszonnyal, hogy itt egymásra 
mutogatnak a Kincstár, Minisztérium, Önkormányzat. Nincs korrekt módon leszabályozva, de 
úgy tűnik, hogy a minisztérium nem tud ebbe, vagy nincs neki ebbe beleszólása, de egyik 
osztályvezető így tudja, a másik úgy, úgyhogy ez teljes káosz van.  
 
dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető: A Kincstár nem jegyezte be a módosítást, mert 
álláspontjuk szerint ki kellett volna kérni a minisztérium véleményét. Mi ezzel nem értettünk 
egyet, de megkértük. A minisztériumtól ma jött meg az állásfoglalás, amiben leírták, hogy a 
minisztériumnak nem kell véleményeznie. Ezt továbbítani fogjuk a Kincstárnak a mostani 
módosítással együtt, és akkor bízzunk benne, hogy bejegyzi a módosítást. 
 
Csötönyi László elnök: Köszönjük szépen igazgatóságvezető asszonynak és Ódor János 
igazgató úrnak. További kérdés? 

 
Murvai Árpád bizottsági tag: Restaurátor képzés? 

 
Ódor János igazgató: Örök probléma. Volt egy 2-3 évvel ezelőtt egy 20%-os béremelés. 
Régebbről indítva a dolgot. Amikor mi közalkalmazottak voltunk, egyformán keresett 
mindenki a múzeumba. Volt egy 20%-os béremelés, aminek apropóján kiraktak minket a 
közalkalmazotti jogviszonyból és utána lettünk munkatörvényesek, és ez volt a kompenzáció, 
hogy 20 %.  Az infláció ezt így elerodálta, illetve a megint a bérminimum, minimálbér emelés 
az azt jelenti, 296.000 forint bruttó jelen pillanatban, hogy a muzeológusok éppen csak fölötte 
keresnek, jövőre emelik, akkor megint mindenki ugyanoda jut, mindenki közalkalmazotti 
rendszerbe. Ilyen fizetési körülmények között nagyon nehéz főleg kívülről restaurátort vagy 
bármilyen más szakembert találni. Ebből már a lakhatást sem tudja megoldani, hogyha valaki 
esetleg messzebbről jön ide. Ez egy régebb óta húzódó dolog, a restaurátor képzés vagy 
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restaurátor alkalmazásnak a mikéntje. A vármegyei hatókörű városi múzeumoknak, amik mi 
vagyunk, kell egy felsőfokú végzettségű restaurátornak lennie. Nagyon sokszor hirdettem 
meg, hatszor minimum biztos, de sajnos nincs jelentkező. Nem hajlandóak jönni, ezért a 
pénzért eljönni és főleg vidékre. Mivel egyéni vállalkozásban sokkal jobban keresnek. Az egyik 
kolleganő végezni fog, aki ötödéves most az egyetemen, akit kitanítottunk és akkor így lesz 
nekünk egy felsőfokú végzettségű restaurátor. Rajta kívül van még 2 munkatárs, aki ilyen 
egyéves restaurátor képzést elvégzett, amit a Nemzeti Múzeum indított, de ők segéd 
restaurátornak számítanak. Ilyen szempontból meg fogunk felelni a jogszabályi előírásnak 
júliustól. Ez az állapot tart mondjuk 2008 óta, amióta Bucsáni Kálmán főrestaurátor nyugdíjba 
ment.  Ez egy szerteágazó és messzebb vezető dolog, nyilván nem csak nálunk van, hogy 
bérminimum közelébe keresnek a munkatársak, mert ez majdnem minden munkakörben 
előbb-utóbb nagyon nagy problémát fog okozni. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil szervezetek, Város-

marketing Bizottságának 
35/2023. (V.23.) határozata 

a Wosinsky Mór Megyei Múzeum teljesítményértékelésének és 2023. évi munkatervének 
elfogadásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil szervezetek, Város-
marketing Bizottsága a „Javaslat a Wosinsky Mór Megyei Múzeum teljesítményértékelésének 
és 2023. évi munkatervének elfogadására” tárgyú előterjesztés határozati javaslatát a Közgyű-
lésnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: 2023. május 25. 
Felelős: Csötönyi László elnök 
 
8. napirendi pont: 

Szakmai beszámoló a Tolna Megyei Tudományos Ismeretterjesztő Egyesület működéséről 
és terveinek bemutatásáról  
(30. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

Meghívott: Frey István elnök 

 
Csötönyi László elnök: Mivel Frey István a Tolna Megyei Tudományos Ismeretterjesztő 
Egyesület elnöke sem jelent meg, majd egy következő alkalommal biztosítjuk neki a 
lehetőséget.  
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A bizottság tagjai 4 igen szavazattal, egyhangúlag tudomásul vették a beszámoló 

elhalasztását. 

 
9. napirendi pont: 

Javaslat Szily Lajos támogatási kérelmének elbírálására  
(24. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

 
Csötönyi László elnök: Következő napirendünk Szili Lajos támogatási kérelmének elbírálása. 
Folyamatosan érkeznek be hozzánk a kérelmek. Amint tudjátok, most már a tartalék 
keretünkön sincsen pénz. Mindent megpróbálunk, hogy kaphassunk esetleg valamiféle 
kiegészítő támogatást a közgyűléstől. Én nagyon bízom benne, hogy ez megtörténhet. Nem 
tudom, hogy ennek a realitása mennyi lehet vagy mit tudtok ezzel kapcsolatban mondani? 

 
Illés Tamás elnökhelyettes: Sajnos én sem tudok pontos választ mondani. Azt tudom, hogy ez 
a forrás átcsoportosítás, ami a legutóbbi közgyűlésen eldöntetett, ez még nem ért véget. Ha 
jók az információim akkor van egy ígérvényük arra, hogy az év elején valahogy elvesztett 
5.000.000 forintunkat visszakapjuk. Én a B változatokat gondolnám, hogy forráshiány miatt 
nem tudja a bizottság támogatni a kérelmet. A pénzügyi bizottságot kérjük, hogy tárgyalja meg 
mindaddig, amíg a KCV 5 milliós keret emelése meg nem történik. Ha jól sejtem, akkor azt 
először a Pénzügyi Bizottság javasolni fogja és a közgyűlésnek kell megerősítenie  
 
dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető: Bárki terjeszthet elő javaslatot.  
 
Illés Tamás elnökhelyettes: Arról volt szó, hogy ezt az 5.000.000 forintot dedikáltan megkapja 
a bizottság, mert az lenne az egyszerűbb, de ezt következő ülésig megtárgyaljuk.  
 
Csötönyi László elnök: Szerintem mindannyiunk számára érthető ez a dolog. Akkor a B 
határozati javaslatot tenném fel szavazásra. Amennyiben elfogadható kérlek benneteket kész 
feltevése jelezzétek. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil szervezetek, Város-

marketing Bizottságának 
36/2023. (V.23.) határozata 

Szily Lajos kérelmének elbírálásáról  
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil szervezetek, Város-
marketing Bizottsága  
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1. megtárgyalta Szily Lajos támogatási kérelmét és dönt arról, hogy forráshiányra való 

tekintettel a kérelmet nem tudja támogatni, ugyanakkor javasolja a Pénzügyi Bizott-

ságnak a kérelem elbírálását; 

 
Határidő: 2023. május 23. 
Felelős: Csötönyi László elnök 
 

2. felhívja a Polgármesteri Hivatalt, hogy az 1.) pontban foglaltakra tekintettel terjessze 

Szily Lajos támogatási kérelmét a Pénzügyi Bizottság elé; 

 
Határidő:       2023. június 30.   
Felelős:          dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető  
 

3. felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy az 1.) pontban foglaltakról értesítse a kérelme-

zőt; 

 

Határidő:       2023. június 5.   
Felelős:          dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető  

 
10. napirendi pont: 

Javaslat a „Pad” Irodalmi, Kulturális és Művészeti Egyesület támogatási kérelmének elbírá-
lására  
(25. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

 
Csötönyi László elnök: Sajnos itt ennél a kérelemnél is a B határozati javaslatot tenném fel 
szavazásra. Amennyiben ti is támogatjátok az elfogadását, akkor arra kérlek benneteket, hogy 
kézfeltevéssel jelezzétek. 
 

Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil szervezetek, Város-

marketing Bizottságának 
37/2023. (V.23.) határozata 

a „Pad” Irodalmi, Kulturális és Művészeti Egyesület kérelmének elbírálásáról  
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil szervezetek, Város-
marketing Bizottsága  
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1. megtárgyalta a „Pad” Irodalmi, Kulturális és Művészeti Egyesület támogatási kérel-

mét és dönt arról, hogy forráshiányra való tekintettel az egyesület kérelmét nem 

tudja támogatni, ugyanakkor javasolja a Pénzügyi Bizottságnak a kérelem elbírálá-

sát; 

 
Határidő: 2023. május 23. 
Felelős: Csötönyi László elnök 
 
2. felhívja a Polgármesteri Hivatalt, hogy az 1.) pontban foglaltakra tekintettel terjesz-

sze a „Pad” Irodalmi, Kulturális és Művészeti Egyesület támogatási kérelmét a Pénz-

ügyi Bizottság elé; 

 
Határidő:       2023. június 30.   
Felelős:          dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető  
 
3. felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy az 1.) pontban foglaltakról értesítse a kérel-

mezőt; 

 
Határidő:       2023. június 5.   
Felelős:          dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető  

 
11. napirendi pont: 

Javaslat a Tolna Megyei Illyés Gyula Könyvtár részére megítélt támogatási összeg felhaszná-
lási és elszámolási határidejének ismételt módosítására  
(26. számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

 
Csötönyi László elnök: Ezzel kapcsolatban van-e bármilyen kérdésetek? Amennyiben 
hozzájárultok, 2023 szeptember 30-ai és 2023. október 30. napjára módosítjuk. Amennyiben 
elfogadjátok kézfeltevéssel jelezzétek. 
 
Az elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a bizottság 4 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil szervezetek, Város-

marketing Bizottságának 
38/2023. (V.23.) határozata 

a Tolna Megyei Illyés Gyula Könyvtár részére megítélt támogatási összeg felhasználási és 
elszámolási határidejének ismételt módosításáról 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil szervezetek, Város-
marketing Bizottsága  
 

1. támogatja a Tolna Megyei Illyés Gyula Könyvtár kérelmét, valamint hozzájárul a támo-

gatási összeg felhasználási határidejének 2023. szeptember 30., elszámolási határide-

jének 2023. október 30. napjára történő módosításához. 

 
Határidő:  2023. május 23. 
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 
2. felhívja a Polgármesteri Hivatalt, hogy az 1.) pontban foglaltakról értesítse a kérelme-

zőt.  

 
Határidő:  2023. június 5. 
Felelős:  dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető 

 
 
Csötönyi László elnök: Köszönöm szépen, folytatnánk akkor a zárt ülés napirendjeivel. 
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el, az elnök a nyilvános ülést 15 óra 45 perckor 
berekeszti. A bizottság zárt ülésen folytatja munkáját. 

 
 
 

K.m.f 
  

 

     Murvai Árpád 
                   jegyzőkönyv-hitelesítő 
 
 

 
 
Készítette: 

 dr. Holczer Mónika 
igazgatóságvezető 

Csötönyi László 

elnök 

 

 

Ellenjegyezte: 

         dr. Biró Gyula  
           aljegyző 


